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P R O T O K Ó Ł  Nr XVI/2016 

z XVI sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 29 marca 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XVI sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej                          

w Kraszewicach za 2015 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Oświaty i Świetlicy Środowiskowej               

w Kuźnicy Grabowskiej za rok 2015. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku, 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020, 

4) przyjęcia strategii rozwoju gminy Kraszewice na lata 2016 – 2022. 

10. Wnioski i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na wnioski. 

12. Zakończenie obrad sesji.   

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy. 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XVI Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Radosław Gatkowski. 
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Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XV sesji Radny Marcin Cichosz oznajmił, że protokół 

z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie 

protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                  

XV sesji Rady Gminy w dniu 16 marca 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 16 marca 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zaproponował, aby przy zakupie wiat przystankowych 

zamówić dodatkowo tablice ogłoszeniowe na słupkach o wymiarach 1mx1m. 

Obecnie ogłoszenia umieszczane są bezpośrednio na szybach, co wygląda 

nieestetyczne. Można wystosować zapytanie ofertowe na zakup wiat 

przystankowych wraz z tablicami ogłoszeniowymi.  

Radny Ryszard Ilski zwrócił uwagę na niesolidne wykonanie drogi wraz                  

z mostkiem w m. Jelenie, gdzie dochodzi do pęknięcia betonu oraz obsuwania 

się ziemi.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że usunięcie usterki leży w gestii WZMiUW, gdzie 

trzeba zgłosić problem oraz przeprowadzić wizję lokalną na miejscu. Ponadto 

pęknięcia mogą być spowodowane zrębem przy leśniczówce, ponieważ droga 

należy do Lasów Państwowych. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że do naprawy dróg gminnych, szczególnie 

tłuczniowych, należy zaprosić wykonawców, pomimo, że minął okres 

gwarancji. Drogi zostały wykonane niesolidnie. 

Wójt Gminy stwierdził, że wykonawców można powiadomić, jednak nie ma 

podstaw do egzekwowania napraw, ponieważ minął okres gwarancji. Po 

drogach dojazdowych do pól porusza się ciężki sprzęt oraz dochodzi do 

niszczenia nawierzchni ze względu na warunki pogodowe.  

Radny Powiatu, Jan Puchała zapytał, czy uchwały Rady Gminy zostały 

zrealizowane i czy nie ma zaległości w tym temacie. 

Wójt Gminy odp., że uchwały są na bieżąco realizowane. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 
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Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

- 20.03. w Gimnazjum odbył się I Gminny Jarmark Wielkanocny; 

podziękowanie dla Gimnazjum w Kraszewicach za pomoc w organizacji,  

oraz wszystkim, którzy przygotowali swoje stoiska; 

- 23.03. Przewodniczący Rady Gminy brał udział w posiedzeniu Komisji 

Budżetu; 

- 25.03. w biurze Rady przeprowadzono rozmowę z p. S. Ilskim, który 

zwrócił się o wytycznie drogi do własnej posesji przy ul. Leśnej. 

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że przedmiotem obrad komisji budżetu 

było zaopiniowanie uchwały w sprawie zmian w budżecie, która została 

przyjęta jednogłośnie.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej                

w Kraszewicach za 2015 rok. 

          Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

Bożena Lipka. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał, czy zakupiono do biblioteki książki dotyczące 

żywności genetycznie modyfikowanej. 

Dyrektor Biblioteki wyjaśniła, że zakup książek o tej tematyce jest 

przewidywany na rok bieżący. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy zostanie uruchomiony program 

SOWA, który umożliwia sprawdzenie stanu księgozbioru przez internet. 

Dyrektor Biblioteki odp., że po uruchomieniu programu będzie możliwe 

sprawdzenie, po podaniu autora oraz tytułu, czy określona publikacja jest 

dostępna na stanie biblioteki. Jednak zapełnianie bazy na pewno zajmie dość 

dużo czasu. Po wprowadzeniu całego księgozbioru czytelnik będzie miał 

możliwość wypożyczania książek przy pomocy karty elektroczniczej. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 8. Sprawozdanie z działalności Muzeum Oświaty i Świetlicy 

Środowiskowej w Kuźnicy Grabowskiej za rok 2015. 

          Sprawozdanie przedstawiła p.o. Kierownika Świetlicy Środowiskowej 

w Kuźnicy Grabowskiej, Ewa Maląg.  

        Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, jaka jest cena biletu do muzeum. 

Pani Ewa Maląg odp., że od bieżącego roku cena biletu wstępu do muzeum 

wynosi 5 zł. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy przyjmowane są eksponaty do muzeum. 

Pani Ewa Maląg odp. że eksponaty są przyjmowane nieodpłatnie. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia poinformował, że na Komisji Rolnictwa był obecny 

Przewodniczący GSW, który zwrócił się z prośbą o zwiększenie dotacji                   

z budżetu gminy o kwotę 10 tys. zł. Komisja zaopiniowała wniosek 

pozytywnie, dlatego radny zaproponował przeznaczenie ww. kwoty z działu 

80113 - dowozy uczniów do szkół. W tym dziale zabezpieczono kwotę  

403.474 zł, czyli więcej niż w latach ubiegłych, więc nie powinno być 

problemu z przeniesieniem środków. W roku 2013 na dowozy wydatkowano 

kwotę 320.500 zł, a w roku 2014 – 370.383 zł. Zatem oszczędności w tym 

dziale na pewno będą, bo taki też był sens komisji doraźnej ds. dowozów. 

Obecnie gmina korzysta z dwóch przewoźników z zewnątrz, którzy prowadzą 

dowozy za kwotę 2,85 zł/km oraz 3,95 zł/km. W projekcie zmian  w budżecie 

zaproponowano dołożenie kwoty 10 tys. zł do dowozów, jednak zdaniem 

radnego należy przekazać te środki dla Gminnej Spółki Wodnej, gdzie 

potrzeby są duże a budżet niewielki. Z dotacji będzie możliwość skorzystania 

dopiero w miesiącu wrześniu, po podpisaniu umów.  

Wójt Gminy stwierdził, że zgodnie z ustaleniami podczas rozmowy 

telefonicznej z Przewodniczącym GSW przekazanie środków na chwilę 

obecną nie jest pilne. Decyzja w sprawie przeznaczenia dotacji zostanie 

podjęta na koniec półrocza. Być może będzie to większa kwota, nawet 15 tys. 

zł. Obecnie czekamy na plan inwestycyjny GSW na rok bieżący. Jeżeli chodzi                     

o dowozy, to podsumowanie wydatków zostanie dokonane również na koniec 

półrocza, wtedy będzie wiadomo, czy wypracowano oszczędności i w jakiej 

kwocie. 

Radny Radosław Gatkowski stwierdził, że należy poczekać z przekazaniem 

kwoty 10 tys. zł dla GSW. W sprawie przeniesienia środków powinny się 

wypowiedzieć pozostałe komisje, tj. Komisja Budżetu i Komisja Oświaty. 

Skoro w chwili obecnej nie ma potrzeby przekazywania środków, to należy 

podjąć decyzję w terminie późniejszym. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 
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„Kolega jest przewodniczącym Komisji Rewizyjnej w Spółce Wodnej, to 

mam pytanie, czy zna zasady podziału tych pieniążków, jakie będą w tym 

roku.” 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że radny był obecny na Walnym Zgromadzeniu 

GSW oraz na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, gdzie był obecny również 

Przewodniczący GSW i wtedy należało zadawać pytania. Następnie zwrócił 

się do radnego Gatkowskiego z informacją, że w sekcji Mączniki jest ogółem 

35 ha zmeliorowanych gruntów. Natomiast w latach ubiegłych wykonywano 

prace za kwotę 4 – 5 tys. zł, a w roku ubiegłym za kwotę 3.800 zł. Podobnie             

w sekcji Jaźwiny oraz Renta, gdzie przy niewielkiej ilości zmeliorowanych 

gruntów wykonano prace za duże środki. Wniosek o dodatkowe środki 

dotyczy pilnego wykonania czyszczenia drenaży, ponieważ występują zastoje 

wód na polach. Prace powinny być przeprowadzone w okresie wiosennym. 

Środki z dotacji wpłyną w miesiącu wrześniu z Urzędu Marszałkowskiego, 

Wojewódzkiego oraz ze Starostwa Powiatowego. Chodzi jednak o osuszenie 

pól przed zasiewami.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że jest za zwiększeniem dotacji dla 

GSW, jednak niekoniecznie w chwili obecnej, skoro nie ma takiej potrzeby to 

można się wstrzymać z decyzją do półrocza. Zdaniem radnej dotacja powinna 

być przyznana dla sekcji, które mają ściągalność składek powyżej 70%. 

Ponadto zapytała, skąd wynika potrzeba ponownego dokładania środków do 

dowozów, zwłaszcza, że korzystamy z wynajętego autobusu.  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że nie znamy jeszcze dokładnej kwoty 

oszczędności z tytułu dowozów, jednak proponuje się dołożenie 10 tys. zł 

jako zabezpieczenie środków, aby wystarczyło do końca roku. Ceny za 

dowozy rosną i nie wiadomo, jakie będą stawki po przetargu na kolejny rok 

szkolny. Dlatego na wypadek wzrostu cen przeznacza się dodatkowe środki, 

aby przygotować budżet do przetargu. Ponadto być może będzie potrzeba 

wypłaty odprawy dla kierowcy autobusu. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W kwestii Spółki Wodnej, uważam, że kwotę 10, czy 20 tys. zł przy 

budżecie gminy 12 mln na Spółkę Wodną to naprawdę powinniśmy przyznać. 

Tylko jest jeszcze jedno podstawowe pytanie. W tamtym roku Spółka straciła 

dotacje ze Starostwa Powiatowego przez złe zarządzanie zarządu. I teraz jest 

zasadnicze pytanie, bo jest po zebraniu walnym, Spółka Wodna u nas podlega 

pod Starostwo, jest przepis, że w ciągu 7 dni powinny być wysłane do 

Starostwa wszystkie uchwały. I mam pytanie do Wiceprzewodniczącego, czy 

te dokumenty zostały wysłane do Starostwa, czy na jakim etapie to jest.” 

Wiceprzewodniczący GSW, Józef Adamus odp., że w chwili obecnej nie jest 

zorientowany, czy dokumenty zostały wysłane. Spółka Wodna spełnia 

wszelkie kryteria niezbędne do pozyskania dotacji, tj. ściągalność składek na  

poziomie min. 70%, a w chwili obecnej jest to nawet wyższa wartość. 

Wnioski o dotacje zostaną złożone w terminie. Dotacje są uruchamiane od 

miesiąca września, czy października. Jak wyżej stwierdzono, remonty na 

urządzeniach melioracyjnych należy przeprowadzać w terminie od końca 
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lipca do września. Zgodnie z wnioskiem radnego Kędzi należy zatem te 

środki zabezpieczyć, ponieważ całość składek na rok bieżący na pewno nie 

wpłynie w pierwszym półroczu. 

Radny Powiatu, Jan Puchała stwierdził, że warunkiem koniecznym jest 

przekazanie dokumentów z walnego zebrania do Starostwa Powiatowego                 

w terminie 7 dni. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Konkretnie w tej sprawie, Panie Przewodniczący, Prawo Wodne art. 179 ust. 

1 mówi, że przyjęte przez organ spółki uchwały Zarząd przedkłada Staroście 

w ciągu 7 dni od ich podjęcia. Po prostu chodzi o to, żeby nie stracić dotacji 

na podstawie niedostarczenia dokumentów, tak jak to było w tamtym roku.” 

Wiceprzewodniczący GSW, Józef Adamus przypomniał, że w ubiegłym roku 

była zupełnie inna sytuacja. Po rezygnacji zarządu spółka wznowiła 

działalność w połowie września, więc nie można tego porównywać. Nie było 

możliwości wykonania wszystkich prac, jednak udało się w terminie 

rozliczyć dotacje, które nie zostały utracone. 

Wójt Gminy stwierdził, że nie jest przeciwny Spółce Wodnej oraz dostrzega 

potrzebę wykonywania prac melioracyjnych. Gmina jednak nie przekazuje 

dotacji, tylko pokrywa z własnych środków prace wskazane przez Zarząd. 

Zgodnie z deklaracją z zebrania walnego, można przeznaczyć z budżetu 

więcej środków, jednak musimy znać zasadność wykonywania prac. Czasami 

inwestycja jest wspólna, ponieważ dotyczy również rowu gminnego. 

Konieczna jest współpraca przy planowaniu i wykonywaniu zadań. Nie ma 

jednak na chwilę obecną potrzeby przekazywania środków, decyzję można 

zatem podjąć w terminie późniejszym. Być może uda się znaleźć dodatkowe 

środki i będzie możliwość wykonania większego zakresu prac. 

Radny Powiatu, Jan Puchała zapytał, jaki będzie zastosowany tryb 

ogrzewania Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej w związku                       

z planowaną termomodernizacją budynku.   

Wójt Gminy odp., że planuje się zastosowanie kotła na pelet. Zgodnie                      

z przeprowadzonym audytem energetycznym budynku, jest to najbardziej 

optymalny sposób ogrzewania. 

Radny Powiatu, Jan Puchała stwierdził, że konieczny jest duży magazyn do 

gromadzenia opału. 

Wójt Gminy odp., że nie ma potrzeby składowania dużej ilości opału, 

ponieważ jest on ogólnodostępny. Na termomodernizację budynku zostały 

sporządzone dwa projekty: na wykonanie instalacji wodnej oraz na remonty 

łazienek. Remonty zostaną wykonane poza dotacją, ponieważ nie stanowią 

kosztów kwalifikowanych. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do radnego Kędzi, czy 

podtrzymuje złożony wniosek o przeznaczenie kwoty 10 tys. zł dla GSW. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że wycofuje wniosek, skoro Przewodniczący 

GSW nie widzi potrzeby przyznania środków w chwili obecnej. Był to  

wniosek Komisji Rolnictwa. 
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Radna Adela Puchała zapytała, czy w kwocie 40 tys. zł przeznaczonej na 

remont pomieszczeń GOPS zawiera się remont dotychczas zajmowanego 

lokalu.  

Wójt Gminy odp., że ww. kwota zostanie przeznaczona na remont nowych 

pomieszczeń GOPS w budynku ośrodka zdrowia.  

Skarbnik Gminy dodał, że po opuszczeniu dotychczasowego lokalu zostanie 

dokonana ocena jego stanu i podjęta decyzja w sprawie dalszych działań. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdzi, co następuje: 

„Pan Wójt przedstawił, że drogi wyglądają tragicznie po objeździe, więc czy 

nie należy zwiększyć wydatków na ten cel.” 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że na wydatki bieżące w drogach (równanie, 

odśnieżanie) zabezpieczono w budżecie kwotę 120 tys. zł. Obecnie 

dokładamy kwotę 10 tys. zł na ten cel, ponieważ po objeździe dróg okazało 

się, że ich stan po okresie zimowym jest dużo gorszy niż się spodziewano. 

Wójt Gminy dodał, że skala potrzeb remontowych jest bardzo duża, 

szczególnie droga na Żurawiniec jest w złym stanie. Można zatem przenieść 

kwotę 10 tys. zł z dowozów na remonty w drogach gminnych.  

Radny Jan Kędzia stwierdził, że środki zaplanowane na zwiększenie 

wydatków na dowozy w kwocie 10 tys. zł można przenieść                            

w nadwyżkę budżetową.  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że rezerwę ogólną tworzy się na początku roku                  

i nie ma możliwości przywracania środków z tego tytułu. Jeżeli zdaniem 

radnych nie ma potrzeby dokładania do dowozów, to można przenieść kwotę 

10 tys. zł do budżetu przeznaczonego na remonty dróg.  

Radny Jan Kędzia złożył formalny wniosek o przeniesienie kwoty 10 tys. zł             

z dowozów na utrzymanie dróg gminnych. Tym samym środki na remonty 

dróg zostaną zwiększone do kwoty 20 tys. zł. 

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przez Radę Gminy. 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVI/93/2016 w sprawie  

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

2) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy.  

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, o następuje: 
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„Jakie są zasady wyłapywania psów? Bo w naszej miejscowości był 

przypadek, że był pies i był telefon do gminy, że taka sytuacja zaistniała, ja 

dostałem telefon jako radny, pani sołtys i uważam, że jest to działanie 

prawidłowe. Ale jak to ogólnie działa, wyłapywanie psów, jeżeli jest taki 

przypadek jak u nas, jest pies, jest telefon do gminy i co dalej.” 

Wójt Gminy odp., że należy zgłosić taki fakt do Urzędu Gminy. Wtedy 

pracownik zgłasza problem do schroniska. Za zabranie psa obowiązuje opłata 

1.080 zł oraz dodatkowo koszty weterynaryjne.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Jeżeli jest pies w sołectwie, to mieszkaniec zgłasza bezpośrednio do gminy                  

i żeby go zidentyfikować, trzeba zrobić tak jak u nas. Jest następny telefon do 

radego i do sołtysa, bo mieszkańcy wiedzą najlepiej, czy to jest pies                        

z zewnątrz, czy miejscowy. Trzeba określić konkretnie, jak to działa na etapie  

informacji. Sołtys dobrze wie, czyj jest wałęsający się pies.” 

Wójt Gminy wyjaśnił, że z Urzędu jest wykonywany telefon do sołtysa, który 

nie musi być zorientowany, czy określony pies pochodzi z jego miejscowości. 

Mieszkańcy sołectwa nie chcą przyznawać się nawet do własnego psa.  

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 

radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVI/94/2016 w sprawie  

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2016 

roku, 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Na stronie 7 są inwestycje: 340.500 zł w 2016 roku. W porównaniu                       

z budżetem w dochodach 2.329.000 zł daje to 2,7% inwestycji do budżetu. 

Uważam, że w przyszłym roku musimy to zmienić, żeby więcej pieniędzy 

przeznaczać na inwestycje. Daję porównanie typowo podatek inwestycyjny 

od linii wysokiego napięcia 400 kV – 540 tys. zł. Nawet nie wykorzystujemy 

tych środków na inwestycje. To taka moja uwaga.” 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że w budżecie na rok bieżący zaplanowano kwotę 

1.017.700 zł na inwestycje (wraz ze zmianami z dzisiejszej sesji). W uchwale 

w sprawie zmiany WPF na str. 7 zawarto nowe wydatki na inwestycje, jako 
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kontynuacja wydatków z poprzednich lat. Należy się zatem odnieść do 

środków zaplanowanych w budżecie, co daje wartość 8% wydatków 

inwestycyjnych w porównaniu do dochodów w kwocie 12.300.000 zł. 

Wydatki na inwestycje jeszcze wzrosną ponieważ oczekujemy obecnie na 

zwrot środków z zewnątrz w ramach dofinansowań do realizacji zadań 

gminnych, głównie w drogach i chodnikach. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że miał na myśli środki zaplanowane                 

w budżecie, a nie z udziałem dotacji.  

Radna Adela Puchała stwierdziła, że w roku 2017 należy zwiększyć wskaźnik 

środków na zadania inwestycyjne, ponieważ 8% w stosunku do całego 

budżetu stanowi niewielką wartość. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że z początkiem roku planuje się zadania 

inwestycyjne w niewielkich kwotach, ponieważ w ciągu roku środki są 

dokładane. W rezultacie wydatki faktycznie poniesione na inwestycje są 

znacznie wyższe niż to wynika z planu.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVI/95/2016 w sprawie  

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

4) przyjęcia strategii rozwoju gminy Kraszewice na lata 2016 – 2022. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zwrócił się z prośbą o omówienie wykazu dróg gminnych. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że w strategii musimy się odnieść do wykazu dróg 

gminnych, jaki obowiązuje w chwili obecnej. Uporządkowanie sieci dróg 

zaplanowano zakończyć do września br. Treść strategii może być na bieżąco 

aktualizowana według potrzeb.  

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że na str. 11 strategii w wykazie 

placówek oświatowych nie ujęto oddziałów integracyjnych w Jeleniach. 

Radny Dawid Łuszczek stwierdził, że na str. 7 przedstawiono liczbę 

mieszkańców poszczególnych sołectw, gdzie podano, że najmniej osób 

zamieszkuje sołectwo Renta, a powinno być: Jelenie nr 2. 

Wójt Gminy odp., że poprawki zostaną naniesione. Następnie omówił 

szczegółowo tabelę 5. na str. 17-18 „Analiza SWOT – zestawienie mocnych             

i słabych stron gminy Kraszewice”. 

Radny Jan Kędzia przedstawił następujące uwagi: 

- jako słabe strony gminy należy dopisać niską jakość (bonitacja) gleb; 
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- wśród słabych stron gminy podano, że sieć wodociągowa wymaga 

modernizacji, co zdaniem radnego należy uszczegółowić poprzez dodanie 

stwierdzenia, że konieczna jest wymiana sieci rur azbestowych na rury PCV. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że rury azbestowe znajdują się w sieci 

wodociągowej nie tylko na odcinku Kraszewice – Kuźnica Grabowska, ale 

również na terenie całej gminy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że w punkcie strategii pod nazwą: „sieć wodociągowa 

wymagająca modernizacji” zawarto wszystkie działania związane z tym 

tematem, a więc nie tylko wymianę rur, ale także modernizację stacji i inne 

prace na sieci wodociągowej. Jest to zatem określenie ogólne. 

Radny Powiatu Jan Puchała zwrócił uwagę, że należało by ująć jako 

zagrożenie dla gminy brak drugiego ujęcia wody w Rencie. 

Wójt Gminy stwierdził, że można ten temat zaakcentować poprzez podanie  

wśród zagrożeń dla gminy posiadanie jednego ujęcia wody. W chwili 

obecnej planuje się poszukiwanie kolejnego ujęcia, ponieważ nie ma na 

naszym terenie dobrego źródła wody. Najtańszym rozwiązaniem byłoby 

podłączenie się do istniejącego rurociągu, na pograniczu miejscowości 

Renta, Jaźwiny, Racławice. Obecna sytuacja hydrologiczna jest trudna nie 

tylko na naszym terenie, ale również w ościennych gminach. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że dużym zagrożeniem dla zdrowia 

mieszkańców gminy jest woda dostarczana rurami azbestowymi, co również 

powinno być ujęte w treści strategii. Radny stwierdził, że dysponuje 

opiniami lekarzy specjalistów na ten temat. 

Wójt Gminy stwierdził, że ta uwaga została ujęta pod nazwą: „sieć 

wodociągowa wymagająca modernizacji”. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, jak wygląda kwestia uzyskania pozwolenia 

wodno – prawnego w sprawie zwiększenia wydobycia wody. 

Wójt Gminy odp., że jesteśmy obecnie w trakcie załatwiania formalności 

oraz gromadzenia dokumentacji. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał, czy w przypadku braku wody gmina będzie 

korzystać z wody od Grabowa, czy też planuje się podłączenie studni                      

z Kraszewic.  

Wójt Gminy odp., że nie ma możliwości korzystania z wody z ujęcia                          

w Kraszewicach, ponieważ jest dopuszczone do użytku warunkowo. Nie 

jesteśmy w stanie tej wody uzdatnić, ze względu na występujące licznie 

pokłady żelaza oraz grupy koli. Studnia może być uruchomiona tylko 

awaryjnie, jednak nie do celów spożywczych. 

Następnie Wójt Gminy omówił rozdział: „Misja i wizja gminy Kraszewice”. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Inwestycje należy realizować z maksymalnym naciskiem na środki unijne, 

ponieważ te środki będą do któregoś roku i później się skończą. Jeżeli 

budujemy drogi, to jak najwięcej należy korzystać ze środków 

zewnętrznych, gdyż z naszych środków budżetowych możemy wybudować 

w późniejszym terminie.” 

Wójt Gminy wyjaśnił, że obecnie jesteśmy w trakcie składania                              
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i opracowywania wniosków o dofinansowanie budowy przedszkola oraz na 

termomodernizację budynku szkoły w Kuźnicy Grabowskiej. Ponadto jako 

jedna z niewielu gmin będziemy wnioskować o dofinansowanie budowy 

trzech dróg. Na przebudowę drogi w Jaźwinach będziemy składać wniosek 

w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Wszystkie 

duże inwestycje planuje się realizować z udziałem dofinansowania                        

z zewnątrz. Chodzi tutaj również o modernizację sieci wodociągowej, czy 

oczyszczalni ścieków. Jednak należy zwrócić uwagę na fakt, że dotacja 

należy się do wkładu własnego, a jeżeli chodzi o budowę przedszkola to 

można się ubiegać maksymalnie o kwotę 1 mln zł, przy czym zwrot będzie 

na poziomie 85%. Całość zadania może stanowić kwotę ok. 2 mln zł. 

Staramy się korzystać ze środków z zewnątrz ze wszystkich możliwych 

źródeł.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Na str. 17 słabe strony jest zapis „zły stan muraw, trybun oraz zaplecza na 

stadionach sportowych; chodzi mi tutaj o stadion w Kraszewicach, jak to            

w będzie wyglądać w perspektywie najbliższych lat.” 

Wójt Gminy odp., że zadanie przebudowy stadionu można wykonać na dwa 

sposoby: systemem gospodarczym albo przy pomocy profesjonalnej firmy, 

co będzie stanowiło duży wydatek. Będziemy się starać poszukać 

możliwości dofinansowania z zewnątrz na to zadanie, np. z Ministerstwa 

Sportu. Na stadionie w Kraszewicach jest problem z drzewami, które należy 

wyciąć w celu wykonania dobrych trybun. Plastikowe siedziska mogłyby 

ulec zniszczeniu pod wpływem warunków atmosferycznych. W pierwszej 

kolejności należy jednak zabezpieczyć stadion w postaci zamykanej bramy 

oraz monitoringu, aby ograniczyć ryzyko dalszej dewastacji. 

Przewodniczący Rady Gminy w nawiązaniu do informacji na temat słabo 

rozwiniętej sieci Internetu szerokopasmowego oraz zasięgu sieci 

komórkowej zapytał, czy jest możliwość udostępnienia tzw. Hotspot na 

koszt gminy dla mieszkańców. 

Wójt Gminy odp., że jest możliwość, jednak w chwili obecnej trwają 

rozmowy w tej sprawie.  

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę na wykaz dróg gminnych na str. 12, gdzie 

wyszczególniono 41 dróg. Jednak w uchwale Rady Gminy z dnia 

24.04.2007r., która była zaopiniowana przez Powiatowy Zarząd Dróg, 

zatwierdzony w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego                 

z dnia 18.06.2007 r. nr 89, poz. 2306, wyszczególniono 43 drogi. Brakuje 

zatem dwóch dróg. Radny zawnioskował o uzupełnienie tabeli, zgodnie                  

z ww. uchwałą. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że wykaz dróg w tabeli jest zgody ze stanem 

faktycznym. Za kilka miesięcy, po wykonaniu ewidencji dróg wykaz może 

ulec zmianie. Analizowano sieć dróg gminnych i odpowiednie wnioski                       

w sprawie zmiany statusu dróg zostaną skierowane do powiatu. Być może 

stan dróg uległ zmianie od roku 2007, w strategii na pewno jest to wykaz 

aktualny. 
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Radny Sylwester Gołdyn zwrócił uwagę, że budowa chodnika w Kuźnicy 

Grabowskiej za rzeką została zaplanowana na rok 2019, a planowano 

realizację zadania w roku 2018. 

Wójt Gminy odp., że zadanie zostało przeniesione na rok 2018. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„W uchwale z roku 2007, o której wspominał radny Kędzia jest mapa dróg, 

teraz jest mowa o drugiej mapie na stronie internetowej gminy, która nie 

odpowiada tym zapisom.” 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jesteśmy w trakcie prostowania ewidencji dróg. 

Szczegółowo omawiano tę sprawę na posiedzeniu komisji wspólnych. Część 

dróg nie jest ujęta jako gminne, ponieważ nie były aktualizowane. To jest 

proces, który potrwa, ponieważ wszystkie wnioski w sprawie dróg muszą 

być analizowane przez powiat. Następnie po wyrażeniu opinii powiatu, 

wykaz trafia do Wojewody, który ostatecznie zatwierdza ewidencję dróg. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że przedstawiony wykaz dróg jest zgodny                   

z prezentacją mapy podczas obrad komisji wspólnych.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że należy podać podstawę prawną, 

dlaczego niektóre drogi zostały pominięte. Jednak, skoro obecnie trwa 

opracowywanie zmian w ewidencji, to sprawa na pewno się wyjaśni. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

14 radnych  przyjęła projekt uchwały (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XVI/96/2016 w sprawie 

przyjęcia strategii rozwoju gminy Kraszewice na lata 2016 – 2022, 
która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 10. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Dlaczego na sesji nie jest obecna pani radczyni prawna; za każdym razem 

będę się o to pytał.” 

Przewodniczący Rady Gminy odp., że radca prawny jest w dniu dzisiejszym 

na wyjeździe. Będzie obecna w pracy w dniu 4.04. br. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Pragnę przypomnieć, że był wniosek złożony i wszyscy jednogłośnie 

przegłosowaliśmy, że pani radczyni ma być obecna na sesjach. Chciałem 

przedstawić Zarządzenie Wójta określające stanowisko radcy prawnego. Do 

zadań radcy prawnego należy: udział w razie potrzeby w sesjach Rady 

Gminy. To przegłosowaliśmy i pani radczyni ma być, nie ma wytłumaczenia. 

Jeżeli nie spełnia obowiązków, to trzeba zmienić. Podejmujemy uchwały, 

które są wycofywane przez Wojewodę, są pytania, których nie możemy 

zadać.” 

2) Sołtys Józef Adamus zgłosił następujące sprawy: 
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- przedstawił problem niebezpiecznego skrzyżowania dróg w Głuszynie, 

gdzie w ostatnim czasie były dwa wypadki, w tym jeden poważny. Należy 

postawić znak STOP przy obu drogach, co powinno zapobiec ewentualnym 

kolizjom; 

- planowano wykonanie przejścia dla pieszych przy szkole w Głuszynie, co 

jednak nie zostało zrealizowane, zdarzają się jednak w tym miejscu kolizje 

drogowe, dlatego należy podjąć interwencję w tej sprawie; 

- poinformował, że w ostatnim czasie zaginęły dwa znaki drogowe: 3,5 t. oraz 

„uwaga na drogę z pierwszeństwem” w kierunku do m. Bigosy, ponadto znak 

przy kaplicy w Głuszynie jest starego typu i należy go zamienić na 

odblaskowy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że trwają prace nad opracowaniem zmiany organizacji 

ruchu, polegający na tym, że drogą główną będzie trakt kaliski. Natomiast 

droga przebiegająca przez centrum Głuszyny będzie drogą podporządkowaną, 

przy której zostanie postawiony znak STOP. Zostanie również zorganizowane 

przejście dla pieszych. Wszystkie działania będą przeprowadzone                        

w ramach jednego projektu organizacji ruchu. Sprawa zostanie załatwiona                 

w najbliższym czasie.  

Natomiast, kwestia znaków drogowych zostanie zgłoszona do pracownika 

Urzędu, który podejmie odpowiednie działania w tej sprawie. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Jest przedstawiciel zarządu powiatu, może by tą sprawę przyspieszyć.” 

Radny Powiatu Jan Puchała odp., że sprawą zmiany organizacji ruchu 

zajmuje się komisja, jednak postara się zasięgnąć informacji w tej kwestii. 

Jest jednak problem, ponieważ większość kierowców będzie w dalszym ciągu 

jeździć „na pamięć”. 

Wójt Gminy wyjaśni, że zmiany będą przeprowadzane na zasadzie 

partnerstwa z powiatem. Odcinek należący do gminy występuje na ok. ¼ 

całości drogi, jednak zadanie zostanie sfinansowane przy udziale 50% powiat 

i 50% gmina. Po raz kolejny będziemy zatem udziałowcem większościowym. 

Radny Adrian Kruszakin przypomniał, że w związku z licznymi uwagami 

mieszkańców, wniosek w sprawie zmiany organizacji ruchu był składany 

przez radnego we wrześniu ub.r. Upłynęło już pół roku i nic się nie zmieniło. 

Zachodzi zatem pytanie, dlaczego tak długo trwają procedury w tej sprawie. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zadanie zostanie zrealizowane w bieżącym roku.           

W celu zmiany organizacji ruchu konieczne było wykonanie dokumentacji 

projektowej oraz uzyskanie stosownym pozwoleń, co przeciągnęło się                    

w czasie. Ponadto przeprowadzano również wizję lokalną z udziałem 

przedstawicieli Starostwa Powiatowego oraz Policji. 

Radny Adrian Kruszakin zapytał, czy mieszkańcy mają wpływ na zmianę 

organizacji ruchu, ponieważ zachodzi obawa, że użytkownicy drogi będą 

jeździć „na pamięć”. 

Wójt Gminy odp., że z czasem na pewno każdy się przyzwyczai do nowych 

zasad, tak jak do wszystkim zmian. 
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3) Radny Ryszard Ilski zapytał, czy zostało zlecone wykonanie systemu 

powiadamiania sms w sprawie niskiego poziomu wody w ujęciu w Kuźnicy 

Grabowskiej. 

Wójt Gminy odp., że zamówienie systemu powiadamiania sms zostało 

zlecone pracownikowi. 

4) Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Na komisji objazdowej podjęto wniosek o postawienie znaku „droga dla 

autobusu”, czas mija, a znaki są niezałożone. Podobno tabliczki są tylko jest 

kwestia decyzji. Jeżeli chodzi o prace nad statutem, to chciałem zadać pytanie 

pani radczyni, jednak jest nieobecna.” 

Wójt Gminy odp., że zlecił postawienie znaków, jednak pracownik przebywa 

obecnie na zwolnieniu lekarskim. 

Natomiast, co do radczyni, to oczekujemy na takie sytuacje i zgłoszenia, jakie 

mają miejsce w dniu dzisiejszym. Można jedynie gromadzić dowody przeciw, 

jednak nie ma możliwości rozwiązania umowy, która została zawarta na czas 

nieokreślony, ponieważ pani radczyni jest obecnie w okresie ochronnym. Jest 

to ewenement na cały teren południa Wielkopolski, gdzie żaden radca prawny 

nie ma umowy o pracę, tylko umowy cywilnoprawne. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Zgodnie z treścią zarządzenia: do radcy prawnego należy:  

1. Świadczenie pomocy prawnej dla pracowników Urzędu Gminy Kraszewice 

oraz jednostek organizacyjnych w celu wsparcia bieżącej pracy. 

2. Badanie zgodności z prawem i parafowanie projektów uchwał Rady 

Gminy, Zarządzeń Wójta Gminy, zawierania umów i porozumień. 

3. Rozwiązywanie z pracownikami stosunków pracy, zawierających warunki 

pracy i płacy oraz wypowiedzeń. 

4. Udział w razie potrzeby w sesjach Rady Gminy.” 

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że udział w sesjach ma być „w razie 

potrzeby” 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Ale przegłosowaliśmy, że ma być. Ponadto parafowanie projektów uchwał, 

pod każdym projektem uchwały Panie Wójcie, niech się ta pani podpisze.” 

Wójt Gminy odp., że parafowanie projektów uchwał jest stosowane.  

5) Radna Adela Puchała zapytała, czy komisja pracuje nad zmianami                     

w statucie Rady Gminy.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Pracujemy na podstawie starego statutu z 2003 roku, po poprawkach pewne 

punkty zostały wykreślone i czy np. jeżeli został wykreślony pkt. 18, czy 

robimy przesunięcia. Na takie proste pytania nie mamy odpowiedzi. To 

zrobimy raz i już później nie będziemy zmieniać. Niech pani radczyni 

odpowie na to pytanie.” 

Radny Powiatu Jan Puchała stwierdził, że paragrafy można wykreślić poprzez 

utworzenie nowego tekstu jednolitego. Natomiast przy uchwale zmieniającej 

pisze się np. § 18 „wykreślony”. 
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Punkt 11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

Punkt 12. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1300 XVI sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XVI sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                 /-/ Radosław Gatkowski 
 


